

## Referat fra bestyrelsesmøde i DH den 9. maj 2022 i kanti- nen på Aktivitetscenter, Stenaltvej 1, 8930 Randers.

### Deltagere:

Erik Christensen, Muskelsvindfonden  
Eriks hjælper  
Birgit Urban, DHF  
Poul Erik Andersen, PTU  
Karina Hjorth, DHF  
Flemming Sørensen, Scleroseforeningen  
Trine Juel, SIND  
Anni Andersen, PTU  
Rasmus Lerbak, Ordblindforeningen  
Elisabeth Sørensen, Autismeforeningen  
Marie Persioni, Autismeforeningen  
Asger Laustsen, CP Danmark  
Vitus Jordan, LEV

### Dagsorden:

#### Punkt 1. Velkomst og præsentation.

Asger bød velkommen og vi præsenterede os.

#### Punkt 2. Møde med leder af borgerrådgivningen i Randers Kom- mune Jesper Cortes, som vil informere om borgerrådgivnings- funktionen. Der vil blive mulighed for at stille spørgsmål til Jesper Cortes.

Jesper orienterede grundigt om borgerrådgiverfunktionen i Randers Kommune. Jespers slides er vedhæftet referatet.

Borgerrådgivningen er et samarbejde mellem 7 kommuner og borger-  
rådgiverne er ansat under byrådet.

Der var mange spørgsmål og kommentarer. Bl.a. foreslog Vitus at FU tager fat i politikerne, evt. borgmesteren

#### Punkt 3. Orientering fra formanden.

Asger orienterede om følgende:

- Modtaget tilbud fra Randers Skytteforening og Randers Golfklub om aktiviteter for vores medlemmer, som er udsendt til alle i bestyrelsen. Ligeledes fra Anni om "Natur for alle"
- Ny aktivitetskoordinator Sine Hartmann er tiltrådt i stedet for Signe Buchardt, som er gået på barsel her 1. maj 2022.

- Møde i dialogforum 2. maj 2022 med ledelsen af Socialområdet i Randers, hvor der bl.a. er drøftet:

Budgetopfølgning 2021, hvor socialområdet har overskredet budget med mere end 30 mio. kr.

Ekstra timer til ledsagelse hvor man på sidste dialogmøde oplyste, at man havde gennemgået alle 165, som har ledsagelse og hvor 60 borgere var blevet tildelt ekstra timer. Asger oplyste undrende, at hans søn ikke var tildelt ekstra, hvilket Runa vil undersøge nærmere næste dag. Her oplyst hun, at der var sket en fejl og Asger påpegede om der kunne være sket andre fejl. Centerleder Mette Vind har efter fornyet gennemgang oplyst at der var sket fejl i 20 sager mere, hvilket er blevet beklaget.

Ny institution på Neptunvej til 10-12 borgere. Runa oplyste, at DH vil komme med i planlægningsprocessen.

Lægetjek af borgerne i botilbud/institutioner i Randers Kommune

Asger havde tidligere haft møde med centerleder Mette Vind, der havde orienteret om, at socialområdet er i færd med at lave pjecer henholdsvis til borgerne, pårørende, personale og læger om lægetjek.

- Formandsmøde søndag den 22. maj i Ålborg med drøftelse af bla. handicapråd, samarbejde i DH-afdelingerne, opsamling på tidligere undersøgelse.
- Undersøgelse om "Flere med handicap i job – fjern barrierer, jf. tidligere udsendt mail. Tak for jeres respons indtil nu. Frist med flere kommentarer 23. maj 2022.

#### **Punkt 4. Økonomi.**

Asger oplyste, at vi har pt ca. 55.000 kr. i likvid beholdning, hvilket er tilfredsstillende.

Der er modtager 15.000 kr. i tilskud fra DH centralt og 20.000 kr. i § 18 tilskud.

Søgt om tilskud hos Elsass-fondes til Camp på Randers Naturcenter 2.-3. september 2022.

Husk at søge DHs lokalpulje inden 30. maj. Kl. 12.00

#### **Punkt 5. Orientering og drøftelse af dagsordenspunkter fra tidligere handicaprådsmøder i marts og april og kommende møde den 11. maj 2022. Dagsordener kan ses på Randers Kommunes hjemmeside.**

Karina orienterede om, at mødet i april måned blev aflyst.

Endvidere orienterede Karina kort om dagsordenspunkterne den 11. maj:

- Byggesagsbehandling,
- Nye boliger ved Neptunvej,
- Rammeaftale 2023-2024 på det specialiserede socialområde,

- Høring – demenspolitik og handleplaner for Randers Kommune 2022-25,
- Dialogmøder i 2022,
- Valg af suppleant til Trafiksikkerhedsrådet og
- Gensidig orientering.

Der var mange kommentarer til orienteringen, bl.a. var der stor bekymring for, at Neptunvej skulle blive en stor institution og så i et industriområde, og at demens ikke var taget med. Økonomien holder ikke, det er svært at få personale.

Flemming påpegede at folkeskolen har et overskud på 40 millioner. De skal bruges.

Karina opfordrede til, at bestyrelsen endeligt skulle komme med indlæg ved fremtidige møder.

### **Punkt 6. Orientering og drøftelse af budget 2023 på det sociale område i Randers Kommune.**

Asger orienterede om, at han sammen med Flemming som næstformand i DH afholder et møde i juni måned med formand Rosa Lykke og næstformand Henriette Malland om budgetønsker til budget 2023.

Asger efterlyste i denne forbindelse gode ideer fra bestyrelsen.

Vitus nævnte kort nogle forslag, som han vil sende til FU.

### **Punkt 7. Orientering om Camp 2022 på Randers Naturcenter.**

Asger oplyste at han sammen med Flemming havde haft møde med leder af Randers Naturcenter Helle Taastrøm og hendes medarbejder 2 gange for at planlægge Camp 2.- og 3. september 2022.

Helle har haft kontakt til eksternt firma, som bl.a. kan tilbyde bueskydning.

Program vil blive udsendt omkring 1. juni 2022.

Indbydelsen vil i år også blive udsendt til handicappede borgerne i kommunerne rundt om Randers og ikke kun til borgere i Randers Kommune.

### **Punkt 8. Nyt fra organisationerne.**

Rasmus, Ordblindeforeningen oplyste, at det pt. er rigtig rod i foreningen, så der nu kun er 1 ansat.

Erik orienterede om, at foreningen arbejder på en ny struktur. De skal mødes på Musholm den 19. maj 2022 til Landsmøde, hvor der også kommer store musiknavne.

Trine, Sind nævnte, at de har arrangeret flere ting for oplevelsespenge, men kræver at man betaler et depositum for at være med, så ingen bare lader være med at dukke op.

Elisabeth, Autismeforeningen bruger oplevelsespengene til bl.a. biograf-ture.

Asger, CP Danmark oplyste, at de skal på familieweekend i juni måned på Feriecenter Slettestrand med 55 deltagere.

Vitus, Lev oplyste, at de bruger nogle af pengene fra DH lokalpulje til årskort til Randers Regnskov til medlemmerne.

Flemming, Scleroseforeningen orienterede om, at der er "Rap om Kap" den 13. august 2022.

### **Punkt 9. Nyt fra råd, nævn og udvalg.**

Anni har været til møde i Trafiksikkerhedsrådet. Det var kun en orientering på overordnet niveau. Næste gang skal der drøftes konkrete ting, f.eks. om trafiklys kan vises 5 sekunder længere.

Anni har også været til møde i Friluftsrådet, hvor hun sender adgangspolitikken ud senere.

### **Punkt 10. Eventuelt.**

Elisabeth nævnte, at hun gerne vil se skolefolk til vores møder.

Rasmus spurgte ind til om vi skal holde et valgmøde inden Folketingsvalget.

FU arbejder videre med begge ovennævnte forslag.

Næste møde er 5. september 2022, hvor FU planlægger at invitere socialudvalgsformand Rosa Lykke.

Referent: Birgit Urban